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Kako do specijaliste u domu zdravlja 

Mogućnost da pacijenti u domovima zdravlja obave više specijalističkih pregleda nego što je trenutno 

slučaj, odlazak izabranih lekara u kućne posete, veća uloga i odgovornost medicinskih sestara – neke su 

od ideja koje bi trebalo da postanu stvarnost nakon usvajanja Plan optimizacije mreže ustanova 

zdravstvene zaštite. 

Prema nacrtu ovog dokumenta, o kome javne konsultacije traju do 22. februara, reforme će započeti 

integracijom zdravstvenih ustanova tako da u budućnosti umesto sadašnjih 313 postoji 117. Ovo 

spajanje između ostalog znači da bi studentske poliklinike bile pripojene domovima zdravlja (vidi okvir), 

kao i zavodi za medicinu rada. 

Kako je rečeno na prezentaciji nacrta, jedan od osnovnih ciljeva jeste racionalizacija troškova, 

maksimalno korišćenje postojećih kapaciteta, te šansa da sistem odgovori na potrebe sve starijeg 

stanovništva. 

Konkretnije, tvorci plana veruju da će na ovaj način biti spašene desetine hiljada života obolelih od 

recimo malignih bolesti s obzirom da je Srbija u neslavnom evropskom vrhu ako se posmatra odnos 

mortaliteta i incidencije raka. 

Ono što se izdvaja kao najznačajnije iz plana za pacijente jeste da u domovima zdravlja ubuduće mogu 

da reše 85 odsto svih zdravstvenih problema. Umesto da se kod izabranog lekara ide po uput za 



 
 

specijalistički pregled, specijalisti bi trebalo da budu dostupni u domovima zdravlja i to tako što bi 

dolazili iz bolnica sa kojom se primarna zaštita integrisala. 

S obzirom na trenutnu preopterećenost pojedinih specijalista, postavlja se pitanje hoće li ovakav plan 

biti moguće ostvariti i u praksi. Doktor Georgios Konstantinidis, predsednik Komore zdavstvenih 

ustanova, jedne od organizacija koja je konsultovana tokom izrade plana, kaže da Srbija ima ozbiljan 

manjak doktora i medicinskih sestara na 100.000 stanovnika u poređenju sa EU prosekom. 

– Pored toga naši zdravstveni radnici, pre svega lekari su ljudi starijeg srednjeg doba (prosečna starost 

pedijatara je oko 55 godina). Moraće da se razmišlja o mnogo masovnijem školovanju specijalista, uz 

minimalan odliv u inostranstvo, kao i o ravnomernoj raspodeli specijalista među regionima, što ovaj plan 

i pokušava da reši. Opterećenost doktora specijalista se veoma razlikuje od mesta do mesta i od 

ustanove do ustanove, a novim planom preraspodela posla pokušava da se ujednači – navodi 

Konstantinidis. On dodaje da i pored toga što je neizvesno u kojoj meri će određeni delovi plana moći da 

zažive, sama činjenica da je ovaj dokument napravljen predstavlja pomak. 

– Nama je ovakav plan kao strateški dokument koji određuje pravce daljeg razvoja zdravstva bio 

potreban pre najmanje 15 godina, i u tom kontekstu mislim da su učesnici u ovom projektu uradili važan 

posao. Ovo je prvi korak koji mora da se napravi jer što duže čekamo sa reorganizacijom to će taj posao 

biti bolniji i teži – ističe Konstantinidis. 

Plan nove mreže trebalo bi da se ostvari kroz faze u narednih 15 godina a Dragoslav Popović, konsultant 

za javno zdravlje, kaže da je dat dug rok jer će jedna od najvećih izazova pored obezbeđivanje 

nedostajućeg kadra biti i stvaranje uslova da specijalisti ostanu u manjim mestima. 

– Ostvarenje plana zahtevaće obezbeđivanje većeg broja pojedinih specijalista, promenu načina 

obrazovanja i angažovanja kadra, pre svih medicinskih sestara i tehničara, ali i njihovu ravnomernu 

raspodela po Srbiji, što otvara pitanje – na koji način će država uspeti da zadrži specijaliste u manjim 

mestima, van univerzitetskih centara, tako da oni mogu da ostvare i profesionalnu i akademsku karijeru 

– napominje Popović. 

On ističe da ovo nije prvi put da se pokušava optimizacija mreže, ali da sada postoji i prilika da se ostvari 

jer vlada i ministarstvo imaju punu podršku u parlamentu. 

– Svaka promena nosi sa sobom željene i neželjene efekte, i tek kada neka reforma zaživi u praksi mogu 

da se vide pozitivne strane kao i problematična mesta koja treba rešavati. Mreža zdravstvenih ustanova 

može da se promeni za nekoliko meseci, to nije posao koji zahteva značajna ulaganja, međutim sama 

reforma traje duži vremenski period – zaključuje Popović. 

O projektu 

Izradu Plana optimizacije vodilo je Ministarstvo zdravlja u saradnji sa Svetskom bankom, uz tehničku 

podršku stručnog tima međunarodnog konzorcijuma koji čine kompanije IBF (Belgija), Delta Haus 

(Hrvatska) i NALED (Srbija). 



 
 

Šta novi plan donosi za studente 

Prema nacrtu plana, tri studentske poliklinike u Beogradu, Nišu i Novom Sadu trebalo bi da budu 

pripojene domovima zdravlja i to tako da postanu jedno pravno lice. Komentarišući samo ovaj aspekt, 

sagovornici Danasa daju različite ocene. 

Doktor Georgios Konstantinidis navodi da ne vidi razlog zašto to ne bi bilo urađeno, ako kadar ostane u 

istom broju posvećen studentima, i ako „dođe do funkcionalnog povezivanja u okviru doma zdravlja i 

bolje iskorišćenosti kadrova i opreme“. 

Dragoslav Popović pak ističe da prilikom izrade plana treba imati u vidu potrebe specifičnih grupa kao 

što su studenti. 

– Kada govorimo o integraciji studentskih poliklinika, mora se imati u vidu strategija razvoja 

univerzitetskog obrazovanja, odnosno kako će se obezbediti zaštita studenta iz inostranstva – napominje 

Popović 

Na drugoj strani Nevena Nikolić, koordinatorka omladinskog programa u Beogradskom centru za ljudska 

prava, veruje da bi ovakvo spajanje negativno uticalo na dostupnost zdravstvene zaštite studenta jer bi 

se izgubila efikasna i sveobuhvatna zdravstvena zaštita. 

Ona naglašava da se tokom pandemije posebno video značaj studentske poliklinike, kako u zbrinjavanju 

obolelih od kovida, tako i u radu sa nekovid pacijentima. 

– Želimo da naglasimo značaj Stacionara ZZZZ Studenata Beograd u kome se zbrinjavaju svi studenti… 

Studentski stacionar zamenjuje kućno lečenje za studente koji zbog akutnih i infektivnih bolesti treba da 

budu  hospitalizovani, ali nije neophodno da budu u kliničko bolničkim centrima… To se pokazalo 

izuzetno važnim godinama unazad, za vreme epidemija crevnim agensima, epidemijama osipnih 

groznica, mononukleoze, respiratornih bolesti a posebno za vreme epidemije kovid 19, tokom koje su 

studenti – posebno studenti iz kolektiva, punih 11 meseci u velikom broju bili hospitalizovan u 

Stacionaru – navodi Nikolić. Sagovornica Danasa još podseća da je tokom pandemije poliklinika bila 

dostupna i za nekovid pacijente, ali i da nije odustala od preventivnih aktivnosti. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

I DALJE SMO DUGI U EVROPI U Srbiji vakcinisano 1.018.937 ljudi, što na čini ubedljivo prvima u 

regionu, a evo na kom mestu smo u svetu 

U Srbiji je, prema najnovijim podacima Vlade, izvršeno 1.018.937 vakcinacija protiv korona virusa. 

Prema broju vakcinisanih na milion stanovnika, Srbija je druga u Evropi, posle Velike Britanije. 

U svetu je Srbija na 6. mestu po broju vakcinacija na milion stanovnika, posle Izraela, Sejšela, Ujedinjenih 

Arapskih Emirata, Velike Britanije i SAD. 

Srbija je ubedljivo prva u regionu po broju vakcinacija na milion stanovnika, a slede Rumunija, Slovenija, 

Mađarska, Hrvatska, Bugarska i Albanija. 

Prema ukupnom broju vakcinacija, Srbija je druga u regionu, posle Rumunije. 

 

 



 
 

 

 

Stigla čvrsta uverenja da studentske poliklinike neće biti zatvorene 

Predstavnici Ministarstva zdravlja održali su danas sastanak o nacrtu Plana optimizacije zdravstvenih 

ustanova sa predstavnicima Omladinske mreže Srbije koji su, kako ističu, dobili čvrsta uverenja da 

studentske poliklinike neće biti zatvorene. 

U medijima se spekulisalo da je tim planom predviđeno da studentske poliklinike budu pripojene 

lokalnim domovima zdravlja, a predsednik Omladinske mreže Srbije Danilo Potparić kaže da su na 

sastanku u kabinetu ministra zdravlja izneli svoje predloge i zašto su protiv toga. 

- Dobili smo čvrsta uverenja da do toga neće doći i da ćemo biti partneri u ovome da iznađemo rešenje 

koje će biti prihvatljivo i za studente i za državu i za Studentsku polikliniku - rekao je Potparić novinarima 

u Studentskoj poliklinici u Beogradu. 

Upitan da li je na sastanku bilo reči o konkretnim rešenjima, rekao je da im je najprihvatljivije da ostane 

sistem koji već godinama funkcioniše. 

- Ide sve u tom pravcu da Studentska poliklinika postoji zasebno, da ne bude pripojena određenim 

domovima zdravlja kako se spekulisalo u javnosti tako da verujemo da će sistem koji bude napravljen 

ostati na ovom modelu koji će biti nadograđen u saradnji sa Ministarstvom zdravlja - rekao je Potparić. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Aleksandar Stefoski rekao je da je nacrt Plana optimizacije 

zdravstvenih ustanova u Srbiji predložen tako da izvrši maksimalnu racionalizaciju zdravstvenih ustanova 

kako bi se dobila što bolja, kvalitetnija i brža zdravstvena usluga u smislu pregleda, postavljanja 

dijagnostike i daljeg lečenja. 

Razmatranje predloga u narednom periodu 



 
 

Naveo je da je predlog zakona na javnoj raspravi do 22. februara do kada se, dodao je, daju predlozi 

kako bi se eventualno nešto dopunilo, izmenilo... 

Istakao je da su studenti bitna kategorija kada je reč o pružanju zdravstvenih usluga i naglasio da će 

pomenuta optimizacija biti izvršena tako da svi građani Srbije, uključujući i studentsku populaciju, dobiju 

što bolju i kvalitetniju uslugu. 

Ocenio je da je razgovor u kabinetu ministra bio dobar i da su dati određeni predlozi koji će se, dodao je, 

u narednom periodu razmatrati. 

Naveo je da predlog optimizacije koji je dat ne znači da tako mora i da bude i dodao da će biti doneto 

zajedničko rešenje koje će biti u korist studenta u smislu da dobiju kvalitetniju i bržu zdravstvenu zaštitu. 

Stefoski je istakao da ne postoji predlog o zatvaranju Studentske poliklinike, već da se traži model koji će 

biti najefikasniji da studenti zadovolje svoje potrebe za zdravstvenom zaštitom. 

Direktorka Studentske poliklinike u Beogradu Marija Obradović podsetila je da nacrt Plana optimizacije 

zdravstvenih ustanova još nije usvojen i dodala da će Studentska poliklinika izaći sa novim predlozima 

koji će, istakla je, biti korisni za zdravlje studenata. 

 

Prijavili ste se za vakcinu, ali nema poziva; nadležni objašnjavaju u čemu je problem 

Veliki broj građana pita se zbog čega još nisu dobili poziv za imunizaciju iako su se prijavili preko portala 

e-uprave. 

Nadležni poručuju: građani neka provere da li su dobro upisali podatke, pre svega broj telefona. 



 
 

Građani koji spadaju u prioritetnu grupu ljudu - oni stariji od 65 godina brinu da li će biti vakcinisani jer, 

kako kažu, mnogi mlađi od njih su vakcinisani. Iako su se uredno prijavili za vakcinaciju preko portala, pa 

sada samo čekaju termin - poruka ne stiže. Najverovatnije, razlog za to leži u odabiru vakcine. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek kaže da ono što građani imaju pravo jeste da 

promene svoju želju. 

"Ono što mi non-stop kažemo je da je najbolje primiti, odnosno kada pitaju koja je najbolja pa najbolja je 

ona koju primite danas odnosno ona koju imamo. Tačno je da ima ljudi koji se pitaju zašto me ne 

pozivaju ali ako mi na lageru nemamo vakcinu za koju ste se vi prijavili jer je borba za svaku dozu i svaku 

vrstu vakcine", napominje Đerlek. 

Ono što su iz e-uprave naglasili to je da se generisanje spiskova iz baze prijavljenih osoba za vakcinaciju 

preko e-uprave obavlja automatski, na osnovu unetih parametara prilikom prijave, definisanih prioriteta 

i dostupnosti vakcine. 

Nadležni savetuju građanima da provere i da li su, ukoliko boluju od nečega, i to upisali u obrazac pri 

prijavi. 

Ipak, Đerlek poručuje da će svi zainteresovani za vakcinaciju biti vakcinisani i da će Srbija nastaviti sa 

masovnom vakcinacijom. 

"I više sam nego zadovoljan, stalno sam na punktovima i kada vidim sve one zadovoljne ljude, onda nam 

ne treba nikakva druga satisfakcija da još više radimo i odgovorimo ovom odgovornom, izuzetno teškom 

i obimnom zadatku", kazao je on. 

A za sve građane koji se još nisu vakcinisali, kao i za one koji su primili i prvu i drugu dozu, ostaje obaveza 

nošenja maski i održavanje distance. Imunitet se stiče nedelju do dve po primanju druge doze, mada ni 

to ne znači da maska više nije potrebna. 



 
 

 

Popović: U nedelju za Srbiju kreće novih 50.000 ruskih vakcina 

U nedelju za Srbiju iz Rusije kreće novih 50.000 vakcina sputnjik V, izjavio je za Tanjug ministar za 

inovacije i tehnološki razvoj Nenad Popović. 

„Upravo sam završio razgovor sa našim partnerima iz Ruskog fonda direktnih investicija koji su mi 

potvrdili da u nedelju za Srbiju kreće novih 50.000 vakcina sputnjik V”, rekao je Popović. 

Rusija nas, ističe Popović, nije ostavila na cedilu, baš kao što je zamenik predsednika Vlade Rusije Jurij 

Borisov i rekao tokom svoje posete Beogradu. Dodao je da već danas putuje u Moskvu gde će nastaviti 

razgovore o novim isporukama vakcine i započinjanju proizvodnje ruske vakcine sputnjik V u Srbiji”, 

naveo je Popović. 

 


